
MIHAIL VASILESCU, PARTENER PRIME KAPITAL:

"Planul nostru de dezvoltare
pe piaþa imobiliarã este de

700 milioane euro"
lGestionarea riscurilor în crizã - printre preocupãrile Prime Kapital

Reporter: În ultima perioadã,
cei mai mulþi specialiºti din piaþã
vorbesc despre iminenþa unei
crize în domeniul construcþiilor.
Cum vedeþi dumneavoastrã si-
tuaþia?

Mihail Vasilescu: Discuþia aceas-
ta despre crizã este una veche.
Este natural, pentru cã suntem
dupã mulþi ani de creºtere eco-
nomicã ºi sunt semne de înceti-
nire a economiei globale. Tocmai
aceasta este provocarea ºi ceea
ce va separa dezvoltatorii care au
un plan ºi îl executã foarte bine
de cei care nu au o strategie. În
aceste condiþii, chalenge-ul no-
stru este sã înþelegem care sunt
oportunitãþile, sã realizãm un
plan adecvat pentru a adresa
aceste oportunitãþi dar ºi pentru
a gestiona riscurile aferente, in-
clusiv în scenarii de contracþie

economicã ºi sã executãm acest
plan foarte bine. Dacã aceste trei
condiþii sunt îndeplinite, atunci
lucrurile vor funcþiona. Iar pânã
acum am demonstrat cã am
îndeplinit cele trei condiþii, în cei
peste zece ani de activitate.

Echipa noastrã a început inves-
tiþiile în imobiliare în 2007, chiar
înainte de crizã, dupã care am
trecut prin crizã ºi am crescut în
perioada post crizã.

Am auzit spunându-se cã sun-
tem într-un moment similar celui
din 2008. Comparaþiile acestea
sunt la îndemâna oricui, sunt fa-
cile, dar ce trebuie fãcut ºi ceea
ce orice investitor experimentat
încearcã sã facã este sã nu se uite
la comparaþii superficiale ºi sã
meargã în substanþã, sã înþelea-
gã contextul foarte bine ºi apoi
sã ia decizii în consecinþã.

Reporter: Ce proiecte dezvol-
taþi în þara noastrã?

Mihail Vasilescu: Avem în de-
rulare zece proiecte în România.
Suntem prezenþi în Iaºi, Piteºti,
Târgoviºte, Zalãu, Sf. Gheorghe ºi
Bucureºti, cu proiecte în des-
fãºurare. Mai avem ºi unele pro-
iecte finalizate în Bucureºti, Arad,
Baia Mare, Roman etc.

Reporter: Investiþi mai mult în
zonele de retail ºi birouri sau pre-
ponderent pe piaþa rezidenþialã?

Mihail Vasilescu: Nu avem
procente prestabilite - atât retail,
atât rezidenþial.. adresãm acele
segmente unde credem cã pu-
tem avea cea mai mare valoare
adãugatã, unde existã oportuni-
tate de piaþã ºi suntem cel mai
bine poziþionaþi sã folosim acea
oportunitate de piaþã. Avem
know-how ºi capital, care sunt in-
gredinte rare, mai ales în combi-
naþia aceasta, ºi prin urmare ne
uitãm la oportunitãþile unde pu-
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Iaºi, Piteºti sau Târgoviºte sunt câteva dintre oraºele de la noi în
care fondul Prime Kapital investeºte, dezvoltând proiecte pe
piaþa imobiliarã.
Prime Kapital este un dezvoltator, investitor ºi operator
imobiliar important, activ în Europa Centralã ºi de Est. Cu o
prezenþã amplã pe piaþa din þara noastrã, acesta este
integrat pe verticalã. Echipa numãrã peste 200 de
specialiºti în domeniul imobiliar, ce îmbinã competenþe
multi-disciplinare ºi acoperã întregul lanþ valoric, specific
dezvoltãrilor imobiliare, de la achiziþia, designul ºi
construcþia proiectelor pânã la închirierea, vânzarea ºi
administrarea proprietãþilor.
Echipa din spatele Prime Kapital investeºte de mai mult de zece
ani pe piaþa noastrã, având proiecte imobiliare finalizate sau în
curs de derulare în mai multe localitãþi din þarã.
Mihail Vasilescu, partener Prime Kapital, ne-a povestit, într-un
interviu, despre cele mai importante dintre investiþiile Prime
Kapital în România.



tem maximiza aceste resurse.
Am început cu dezvoltãri de re-

tail, am continuat cu prioiecte re-
zidenþiale ºi mixt use care îmbinã
retail, office ºi hotel, dar configu-
raþia se poate modifica de la caz
la caz.

Reporter: Care este valoarea
proiectelor în derulare?

Mihail Vasilescu: Planul nostru
total de dezvoltare presupune
investiþii cumulte de peste 700
de milioane de euro în Europa
Centrala ºi de Est, aceastã sumã
acoperind proiectele aflate în
faza de autorizare ºi/sau con-
strucþie.

Silk District - un
ansamblu imobiliar
de 200 milioane euro,
la Iaºi

Reporter: Recent, aþi lansat la
Iaºi proiectul Silk District. Este cel
mai mare proiect pe care îl deru-
laþi în þara noastrã…

Mihail Vasilescu: Da, Silk Dis-
trict este o mare investiþie a noas-
trã în Iaºi, unde suntem deja pre-
zenþi prin Mall Moldova, centrul
comercial super-regional pe care
îl extindem în prezent la o supra-
faþã închiriabilã de peste 100.000
mp. Astfel , intrãm pe piaþa
ieºeanã cu un proiect imobiliar
de anvergurã întins pe 10 hecta-

re, cu un cost de dezvoltare de
peste 200 de milioane de euro.
Silk District, primul complex mi-
xed-use pe care Prime Kapital îl
aduce în þara noastrã, vine sã
completeze oferta din sectorul
office ºi rezidenþial din Iaºi.
Ansamblul imobiliar brown-field
reprezintã cea mai mare investi-
þie de profil din zona Moldovei ºi
va revoluþiona piaþa din regiune.

Reporter: Ce va cuprinde acest
proiect?

Mihail Vasilescu: Silk District
va avea douã componente prin-
cipale: birouri de categoria A, cu
o suprafaþã de aproximativ
100.000 mp, ºi 2.500 de aparta-
mente. Complexul imobiliar va

cuprinde spaþii de retail ºi servi-
cii, parcuri, zone de agrement ºi
de relaxare, o clinicã medicalã, o
grãdiniþã ºi un hotel de 4 stele cu
spaþii de organizare a conferinþe-
lor, salã de fitness ºi piscinã.

Silk District va permite închirie-
rea de spaþii office pentru circa
10.000-14.000 de persoane.

În interiorul Silk District vor pu-
tea fi organizate târguri de week-
end, mini-festivaluri de culturã ºi
divertisment ºi cinema în aer li-
ber.

Ansamblul imobiliar va susþine
conceptul de cartiere ecologice,
transportul în comun, mersul pe
bicicletã ºi pe jos, precum ºi utili-
zarea maºinilor electrice, punând

la dispoziþie infrastructura nece-
sarã, bine conectatã la cea exis-
tentã.

Proiectul are la bazã concepte
ºi tehnologii de dezvoltare verzi,
acestea fiind integrate încã din
faza incipientã. Astfel, circa ju-
mãtate din teren va fi acoperit cu
spaþii verzi, zone pietonale ºi de
agrement, iar locurile de parcare
vor fi dispuse în spaþii amenajate
la subsol, pe o suprafaþã de circa
140.000 de metri pãtraþi.

Silk District va schimba panora-
ma zonei prin reconversia fostu-
lui sit industrial ºi va crea o nouã
comunitate urbanã, diminuând
presiunea existentã pe centrul
oraºului.

Fiind o investiþie sustenabilã,
clãdirile din cadrul Silk District
vor fi certificate BREEAM - Buil-
ding Research Establishment
Environmental Assessment Me-
thod.

Reporter: Când intenþionaþi sã
finalizaþi acest proiect?

Mihail Vasilescu: Intreg pro-
iectul este planificat a fi gata la fi-
nalul anului 2024, urmând sã fie
dezvoltat în patru etape. Prima ar
urma sã înceapã anul viitor ºi sã
fie finalizatã în cel de-al treilea
trimestru al lui 2021. În prezent,
suntem în faza de obþinere a avi-
zelor pentru aprobarea Planului
Urbanistic Zonal (PUZ).
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Reporter: Ce ne puteþi spune
despre Mall Moldova?

Mihail Vasilescu: Mall Moldova
va fi dezvoltat pe amplasamentul
Era Shopping Park, un centru co-
mercial existent situat înspre Mi-
roslava ºi Valea Lupului, la intra-
rea în Iaºi dinspre vestul þãrii.

Acum are circa 50.000 de mp
ºi va fi o reconfigurare totalã,
pentru cã astãzi funcþioneazã
ca un hypermarket ºi o galerie,
iar noi îl transformãm într-un
mall. Am achiziþionat activele
respective, dupã o restructura-
re care a avut loc - a fost un pro-
ces mai elaborat, dar acum spa-
þiile ne aparþin.

Reporter: Care este investiþia
în acest complex?

Mihail Vasilescu: Aici investim
peste 100 de milioane de euro.
Va fi un cinematograf cu Imax,
4D, o zonã de petrecere a timpu-
lui foarte amplã, toate brandurile
de modã etc.

Reconversie urbanã în
cartierul Tudor
Vladimirescu din Piteºti

Reporter: Ce construiþ i în
Piteºti?

Mihail Vasilescu: În Piteºti

avem un proiect de reconversie
urbanã în apropierea centrului
oraºului, mai precis în cartierul
Tudor Vladimirescu, dincolo de
calea feratã. Avem acolo un site
de 13 hectare unde acum se des-
fãºoarã activitãþi de industrie
grea în apropierea blocurilor.

Activitãþile care se desfãºoarã
acum acolo vor fi relocate, astfel
încât nu se vor pierde locuri de
muncã ºi în locul lor inserãm acti-
vitãþi mult mai prietenoase cu
mediul înconjurãtor ºi mult mai
potrivite cu þesutul urban exis-
tent în imediata vecinatate.
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MAGGIE KITSHOFF, PRIME KAPITAL:

"Proiectele imobiliare mixed-use în zone brownfield
ar reduce haosul din oraºe"
Proiectele imobiliare de tip mixed-use ar
putea ajuta la reducerea haosului din
oraºe, iar zonele neutilizate, precum
fostele fabrici, reprezintã locaþii potrivite
pentru noi dezvoltãri rezidenþiale, este de
pãrere Maggie Kitshoff, Residential
Projects Director Prime Kapital.

Domnia sa a afirmat, recent, cã
regenerarea urbanã a zonelor de tip
brownfield, din oraºele româneºti, este
foarte importantã întrucât ajutã la
îmbunãtãþirea standardului de viaþã al
comunitãþilor din jurul acestora.

Reprezentantul Prime Kapital a explicat:
"Scenariile noastre de business iau în
calcul ºi eventualitatea unei recesiuni
economice, dar noi ne uitãm la România
pe termen lung ºi credem cã putem creºte
foarte mult pe segmentul rezidenþial aici.
(…) Existã platforme industriale vechi, cu
clãdiri care meritã pãstrate. Populaþia
oraºelor este în continã creºtere, iar
cererea de locuinþe trebuie acoperitã,

astfel cã, în loc sã creãm mai mult haos ºi
mai mult trafic în oraº, mai bine
dezvoltãm zonele neutilizate".

În plus, regenerarea urbanã este beneficã
ºi pentru oamenii care locuiesc în
apropierea zonelor brownfield, întrucât
clãdirile nesigure ale fostelor fabrici,
abandonate în prezent, ar fi
transformate, iar odatã cu acestea ºi
ariile sau cartierele respective, considerã
doamna Kitshoff.

Spre deosebire de þãri precum Statele
Unite al Americii, însã, unde guvernul
subvenþioneazã o pare din costurile
dezvoltãrilor imobiliare în zonele
brownfield, în România, dezvoltatorii
suportã întregul cost, a mai precizat
domnia sa.

Maggie Kitshoff a amintit cã lucrãrile de
construcþie a ansamblului rezidenþial
Avalon Estate, situat în nordul Capitalei,
vor demara în luna septembrie a acestui

an, ºi au ca termen de finalizare anul 2024,
adãugând cã firma pe care o reprezintã
vrea sã obþinã aprobãrile pentru întregul
proiect, nu pentru fiecare fazã în parte:
"Strategia noastrã este sã dãm în folosinþã
o micã parte din proiect pentru a vedea
cum funcþioneazã ºi cum reacþioneazã
clienþii la funcþionalitãþi. Ne dorim sã
avem în permanenþã o conversaþie cu
clienþii pentru cã am observat cã acum
sunt mai mulþi oameni, decât am fi
anticipat în urmã cu trei ani, care cautã
apartamente de patru camere".

Prime Kapital pune accent pe dezvoltãrile
imobiliare de tip mixed-use ºi pe crearea
de "mici orãºele în interiorul oraºelor",
deoarece nu doar în România, ci ºi în
restul lumii se dezvoltã o culturã a
sharingului, în care oamenii îºi doresc sã
trãiascã împreunã, iar cartierele trebuie
gândite sã funcþioneze precum o
comunitate auto-suficientã ºi
auto-sustenabilã, a conchis domnia sa.

Silk District, Iaºi



Pe amplasamentul respectiv
vom construi un mall de circa
80.000 mp ºi o componentã de
infrastructurã publicã ce lip-
seºte de foarte mulþi ani din
oraº - anume o pasarelã auto ºi
pietonalã ce va lega acel cartier
în care locuiesc mai bine de
16,000 de piteºteni (peste 10%
din populaþia Piteºtiului) de re-
stul oraºului.

Respectiva infrastructurã nece-
sitã o investiþie de peste 6 milioa-
ne euro pe care o vom finanþa
din surse proprii ºi o vom dona
municipalitãþii la final. Investiþia
în acest proiect este de 80 de mi-
lioane de euro, acum fiind în faza
de PUZ. Urmeazã sã primim au-
torizaþia pânã la finalul acestui an
- începutul anului urmãtor.

Reporter: Cum vãd autoritãþile
locale proiectul acesta?

Mihail Vasilescu: Autoritãþile
ºi comunitatea localã susþin pro-
iectul. Am întâlnit însã rezisten-
þ ã d i n p a r t e a u n u i n u m ã r
restrâns de persoane care, pânã
la apariþia proiectului, nostru nu
a v e a u n i m i c î n c o m u n c u
Piteºtiul, cu atât mai puþin cu
cartierul Tudor Vladimirescu ºi
cu binele locuitorilor din zonã.
Aceste persoane se folosesc de
tot felul de tertipuri pentru obþi-
nerea de beneficii necuvenite.
Am depus deja o plângere pena-
lã împotriva celor care ne-au
ºantajat ameninþâand cu bloca-

rea proiectului dacã nu le plãtim
sumele solicitate ºi vom conti-
nua sã ne apãrãm viguros drep-
turile ºi sã lucrãm pentru finali-
zarea cu succes a proiectului.

Prime Kapital a investit
aproape douã milioane
de euro în relocarea
unei linii de înaltã
tensiune la
Târgoviºte, pentru
construirea unui mall

Reporter: În ce investiþi la
Târgoviºte?

Mihail Vasilescu: Tot într-un
proiect de regenerare urbanã ce
vizeazã conversia unei foste uni-
tãþi militare într-un proiect mixt
public-privat. Noi dezvoltãm
componenþa privatã ce constã
într-un centru comercial regio-
nal, cu o suprafaþã închiriabilã de
35.000 mp.

Am câºtigat la licitaþie drepturi-
le de construire pe acel teren în
imediata vecinatate a centrului
oraºului ºi uºor accesibil ºi din re-
giune prin ºoseaua de centurã.
Pânã acum, am investit aproape
douã milioane de euro în lucrãri
de infrastructurã ce au vizat relo-
carea unei linii de de înaltã ten-
siune ºi am obþinut autorizaþia

de construire ºi urmeazã sã înce-
pem lucrãrile de construire pânã
la finalul lunii mai.

Reporter: Ce proiecte desfã-
ºuraþi în afara þãrii?

Mihail Vasilescu: În afara Ro-
mâniei am achiziþionat un centru
comercial în Polonia pe care îl ex-
tindem acum ºi douã în Bulgaria
ce urmeazã sã treacã printr-un pro-
ces de remodelare ºi extindere.

Reporter: Veþi continua sã in-
vestiþi pe piaþa imobiliarã?

Mihail Vasilescu: Urmãrim în
continuare dezvoltarea de astfel
de proiecte. Noi avem o echipã
foarte experimentatã ºi o bazã de
capital foarte solidã ce ne permit
sã intrãm în multe pieþe ºi sã rea-
lizãm proiecte la scarã mare care
sã contribuie substanþial la dez-
voltarea sustenabilã a comunitã-
þilor în care investim.

Reporter: Vã mulþumesc!
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Piteºti, proiect Prime Kapital de reconversie urbanã

Centru comercial, Târgoviºte, proiect Prime Kapital


